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Protokół nr 8/2024 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego odbytego 

w Urzędzie Gminy w Małkini Górnej w dniu  16 grudnia 2024 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Członkowie Komisji według załączonej listy obecności – obecnych było 7/8 członków; 

2) Pan Dariusz Stanisław Rafalik  -  Wójt Gminy  

3) Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy 

4) Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy  

5) Pani Milena Sienicka – Radna Rady Gminy, członek Komisji Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego, Bezpieczeństwa Publicznego, Oświaty i Ochrony Środowiska 

 

 

Pan Leszek Siwek - Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie i zaproponował następujący 

porządek obrad:  

1) Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 13 grudnia 2024 r.  

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Małkinia Górna na lata 2025-2028. 

3) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Małkinia Górna. 

4) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Małkinia Górna i zagospodarowania 

tych odpadów. 

5) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 

Małkinia Górna na 2025 rok. 

6) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

Komisji Rady Gminy Małkinia Górna na 2025 rok. 

7) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 44/VII/2024 Rady 

Gminy Małkinia Górna  z dnia 24 października 2024 roku (Dz. Urz. Woj. 

Mazowieckiego, poz.10639) w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych. 

8) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Małkinia Górna. 

9) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

10) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024 – 2037. 

11) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Małkinia 

Górna na 2024 rok. 

12) Sprawy różne. 

 

 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono, został on przyjęty jednogłośnie. Głosowało 6 radnych.  

 

Punkt 1. 
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Protokół z posiedzenia komisji z dnia 13 grudnia 2024 r. przyjęto jednogłośnie. Głosowało 6 

radnych.  

 

Punkt 2. 

 

Pani Sylwia Lipska - podinspektor ds. społecznych, ochrony zdrowia, kultury oraz współpracy 

z organizacjami pozarządowymi – omówiła projekt uchwały. Gminny Program Profilaktyki 

i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-

2028 został opracowany na podstawie ustawy  z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu 

w trzeźwości  i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, a także na podstawie diagnozy lokalnych 

potrzeb i problemów związanych z uzależnieniami co pozwala na dostosowanie działań 

specyfiki gminy. Głównym celem Programu jest zmniejszenie liczby osób uzależnionych od 

alkoholu i narkotyków oraz ograniczenie negatywnych skutków uzależnień od alkoholu, 

narkotyków i uzależnień behawioralnych oraz promowanie zdrowego stylu życia. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Małkinia Górna na lata 2025-2028. Głosowało 6 

radnych. 

 

Punkt 3. 

 

Pani Aldona Sikorska - kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa, 

Handlu i Usług, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska – omówiła 

projekt uchwały. Od 1 stycznia 2025r. na każdą gminę zostaje nałożony ustawowy obowiązek 

segregacji odpadów tekstyliów i odzieży. W związku  z powyższym konieczne jest 

dopasowanie uchwały do obowiązujących przepisów. Zmiana polega na dopisaniu do § 1 

obowiązku segregacji odpadów tekstyliów i odzieży oraz w § 2 możliwości dostarczenia tych 

odpadów do PSZOK-U.  

 

Do obrad Komisji dołączyła pani Angelika Dąbrowska. 

 

Nawiązała się dyskusja dotycząca odpadów. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Małkinia Górna. Głosowało 7 radnych. 

 

 

Punkt 4. 

 

Pani Aldona Sikorska - kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa, Handlu 

i Usług, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska – omówiła projekt 

uchwały. Uchwała jest analogiczna do Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Małkinia Górna. Uchwały muszą być spójne, w związku  z powyższym zostały dodane 

punkty dotyczące segregacji odpadów tekstyliów i odzieży oraz możliwości dostarczenia ich 
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do PSZOK-u.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Małkinia Górna 

i zagospodarowania tych odpadów. Głosowało 7 radnych. 

 

 

Punkt 5. 

 

Pan Leszek Siwek oraz pan Piotr Krzepicki – przedstawili projekt uchwały. Jest to uchwała 

określająca ramowy plan pracy rady.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu 

pracy Rady Gminy Małkinia Górna na 2025 rok. Głosowało 7 radnych. 

 

 

Punkt 6. 

 

Pan Leszek Siwek - omówił projekt uchwały. Jest to analogiczna uchwała, przedstawiająca plan 

pracy poszczególnych komisji. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Małkinia Górna na 2025 rok. Głosowało 7 radnych.  

 

 

Punkt 7. 

 

Pan Adam Pławski - Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej – omówił 

projekt uchwały. Usuwa się podpunkt „e”, ponieważ zapisy dotyczące wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych nie mogą być uzależnione od rodzaju nawierzchni 

dróg. 

 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

44/VII/2024 Rady Gminy Małkinia Górna  z dnia 24 października 2024 roku (Dz. Urz. Woj. 

Mazowieckiego, poz.10639) w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych. Głosowało 7 radnych. 

 

 

 

Punkt 8. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy oraz pan Łukasz Szymańczyk – przedstawili projekt 

uchwały. 

 

Pani Elwira Założyńska – zapytała, czy pan Murawski brał udział w pracach komisji. 

 



4 

 

Pan Łukasz Szymańczyk – potwierdził, że brał udział. 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że jest to niezrozumiałe, dlaczego po pół roku 

współpracy pisze się niesłuszne skargi, mało tego nie tylko do rady, lecz również do RIO. 

Sprawy powinny być wyjaśniane na swoim podwórku, powinno być zrozumienie z obydwu 

stron. 

 

Pani Elwira Założyńska – poinformowała, że prosiła trzy razy o dostarczenie dokumentacji. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – wyraził, że jest przeciwnikiem skarg, a forma i kultura 

podczas tych rozmów pozostawiała wiele do życzenia. W wyniku wniesienia skargi do RIO 

bardzo wnikliwie prześledziło nasz budżet i nie wykazano żadnych zastrzeżeń. Bardzo 

dziękował pani Skarbnik za wysoki profesjonalizm w przygotowaniu budżetu. 

 

Pani Elwira Założyńska – wyraziła zdanie, że skarga jest jak najbardziej zasadna. Wszyscy 

powinni być równi. Nawet w uzasadnieniu jest napisane, że nie posiadacie tytułu prawnego do 

tej nieruchomości.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Małkinia Górna. Głosów za 6, przeciw: 0, wstrzymujących się: 0. 

Głosowało 6 radnych, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu.  

 

 

Punkt 9. 

 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  omówiła projekt uchwały.  Rada Gminy może 

postanowić w drodze uchwały o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, w przypadku, gdy środki pozyskane z opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Analiza dochodów pochodzących z opłat za 

gospodarowanie odpadami wskazuje, że opłaty pobierane od mieszkańców Gminy nie 

pokrywają rosnących kosztów funkcjonowania tego systemu. Taka uchwała musi być 

podejmowana corocznie. System gospodarowania odpadami powinien się bilansować. 

Planowana różnica wynosi ok. 1 038 000 zł. W ubiegłym roku wystawiono tylko 23 szt. 

upomnień, nie wystawiono żadnego tytułu wykonawczego. Nie było egzekwowania 

należności. W tym roku jest uruchomiona „akcja” ściągania zaległości. Musimy się pochylić 

i podjąć decyzję co zrobić z tym tematem. Żeby cały system się bilansował na tą chwilę 

mieszkańcy musieliby płacić za odpady 34 zł od osoby. W I kwartale przyszłego roku musimy 

się zastanowić nad rozwiązaniami, aby poprawić bilansowanie. W części koszty zostały 

przerzucone z tamtego roku na obecny co obciążyło budżet. Opłaty powinny być pokryte 

z opłat wniesionych za nie. Jeśli nie będziemy dokładać środków na ten cel musimy podnieść 

opłaty. 

 

Pan Krzysztof Kołota – zapytał, co zrobić z osobami, które nie płacą i jaki to ma wpływ na 

tych którzy uiszczają opłaty w terminie.   
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Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  wyjaśniła, że musimy egzekwować opłaty. 

Występowały duże zaniedbania w poprzednich latach w tej dziedzinie. Nie jesteśmy w stanie 

w 100% wyegzekwować opłat za śmieci. Zostały wystawiane upomnienia, z których już 

spłynęło 20 tyś. za same odsetki. Chcemy w przyszłości wprowadzić mikro rachunki dla 

mieszkańców, aby usprawnić organizację wpłat. Nie możemy obciążać osób płacących 

zaległościami niepłacących. Potrzeba jest zmian w systemie zagospodarowania odpadami. 

Zaplanowany jest audyt obejmujący system śmieciowy. W Warszawie naliczane są opłaty za 

odpady od domu czy mieszkania. Trzeba obrać najkorzystniejszą ścieżkę. 

 

Pani Elwira Założyńska – potwierdziła, że naliczanie opłat od domu jest dobrym pomysłem 

dla tych, którzy nie zadeklarowali ich ponoszenia. 

 

Pan Dariusz Rafalik – poinformował, że po nowym roku musimy zająć się tematem odpadów. 

Poprosił o pomysły w tym temacie. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  kilka lat temu można byłoby wdrożyć 

rozwiązania, które procentowałyby w przyszłości, lecz tego nie zrobiono. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – przekazał, że prowadzone są kontrole szamb, śmieci 

i pieców. 

 

Wywiązała się dyskusja dotycząca spalarni śmieci, w której udział wzięli pan Leszek Siwek 

i pan Piotr Krzepicki.  

 

Pani Lilla Wiechowska – wyraziła zdanie, że niestety śmieci będzie coraz więcej. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  przekazała, że jeśli nie odbierzemy śmieci, 

to grożą nam duże konsekwencje i wysokie kary.  

 

Pan Krzysztof Kołota – przekazał, że musimy podnosić po trochu opłaty za odpady czy 

podatki, nie drastycznie co kilka lat. Przyjęło się, że nie jesteśmy za podnoszeniem opłat, ale 

każdy z nas chciałby realizacji inwestycji. 

 

 Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  podzieliła zdanie radnego. Jeżeli podwyżki 

są wprowadzane co kilka lat mamy duży wzrost cen. 

 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Głosów za 6, przeciw: 0, wstrzymujących 

się: 1. Głosowało 7 radnych. 

 

 

 

Punkt 10. 

 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  omówiła projekt uchwały zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały.  
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024 – 2037. Głosowało 7 

radnych. 

 

 

Punkt 11. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  omówiła projekt uchwały zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały. Dodany został pkt 5 w § 5, aby móc wyemitować obligacje oraz 

podpisać umowę z bankiem po podjęciu uchwały przez Radę Gminy. 

 

 

Pan Krzysztof Kołota – zapytał, czy obchody nocy świętojańskiej są zaplanowane na 2 dni. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  przekazała informację, że tak, lecz koszty 

będą na takim samym poziomie jak w tym roku za zorganizowanie 1 dnia. Trzeba to jeszcze 

przemyśleć. 

 

Pan Leszek Siwek – zaproponował, że może trzeba rozważyć obchody jednodniowe. 

 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Małkinia Górna na 2024 rok. Głosowało 7 radnych. 

 

 

Punkt 12. 

 

W sprawach różnych poruszono następujące kwestie: 

 

Pan Leszek Siwek: 

- przeciąganie realizacji zgłoszeń przez firmę wykonującą naprawy oświetlenia ulicznego, 

- poprzedni usługobiorca wykonywał je szybko i solidnie. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – przekazał, że na poprzedniej komisji zdania były odmienne. 

 

Pan Cezary Pietrzak – przekazał informacje, że współpraca z obecna firmą, która świadczy 

usługi na konserwacje oświetlenia ulicznego przebiega sprawnie. Lampy będą wymieniane po 

kolei jak tylko zostanie zakończona wymiana lamp na ul. Nurskiej. 

 

Pan Łukasz Szymańczyk – zgłosił do usunięcia stare słupy. 

 

Pan  Cezary Pietrzak – przekazał informacje, że wskazane słupy nie mają właściciela, trudno 

to ustalić. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

                                                                                        

      Przewodniczący Komisji 

                   Leszek Siwek 
Protokolant: 

Edyta Frydrych  


